
Inzicht en informatie van de Kracht van Utrecht op het voorontwerp Mobiliteitsvisie (2015-2028) 
& Mobiliteitsprogramma (2015 – 2018) van de Provincie Utrecht    

Verbinden, vernieuwen en versterken 
We delen de visie dat er gewerkt moet worden aan een beter geïntegreerd OV-netwerk. Er zal echter 
meer aandacht moeten zijn voor een met het OV-geïntegreerd Doorfietsnet.  

De doelstellingen voor een uit te  breiden, beter en veiliger fietsnetwerk zijn weliswaar ambitieus maar 
het uitvoeringsprogramma blijft er  echter in onze visie bij achter. 

Ten aanzien van de auto zien wij tot onze teleurstelling dat de provincie ervan uitgaat dat het 
autonetwerk min of meer als compleet gezien wordt. Er staan nog diverse uitbreidingen op de 
tekentafel. Uitbreidingen waarvan het de vraag is of het rijk hier wel voldoende financiën voor heeft.   
Ook het definitieve besluit voor de aanleg van de verbreding van de A27 door Amelisweerd is 
inmiddels tot 2018 uitgesteld. 

Dat er in de visie een verhoging naar 130 km/u genoemd wordt is in tegenspraak met het eerste 
essentiële onderdeel uit de visie genoemd in bijlage 1: alle overheden streven naar een permanente 
verbetering van de verkeersveiligheid. De provincie dient zich niet zomaar neer te leggen bij de  
opvattingen van een minister voor infra + milieu.  

Op blz. 7  van het programma staat als eerste punt bij de uitwerking: doorstroming van autoverkeer en 
OV. Bij deze punten missen we de fiets. De volgorde heeft niet onze voorkeur, want we zien dat de 
auto in het verkeer een mindere rol gaat spelen in de totale mobiliteit. Automobiliteit is niet welkom in 
voetgangersgebieden in de centra en directe omgeving van scholen. We kunnen meer fietsen op 
kortere afstanden.  Transferia zijn op grotere afstand van het centrum aan te leggen. Denk ook aan 
minder autogebruik, met name door jongeren en meer autodelen etc. Het nadelige ruimtegebruik van 
de auto en andere veroorzaakte hinder en onveiligheid, geluid en fijnstof worden steeds meer als 
onacceptabel beschouwd. Dit nadeel neemt toe met de huidige trend om meer in stedelijke gebieden 
te willen wonen en werken.  

Onze wens is dan ook dat de provincie werkt aan een compleet doorfietsnetwerk, die met de diverse 
faciliteiten voor het stallen van fietsen is aangesloten op een OV-rail- en busnetwerk v.v. . Met op de 
belangrijkste doorgaande fietsroutes tweemaal per cyclus groen, niet alleen tijdens perioden van 
regen, maar juist ook in perioden met mooi weer.  

Ook is de verhouding tijdens de spits in het gebruik van de mogelijkheden scheef. Met name omdat 
OV en fiets onvoldoende scoren, zowel de kwaliteit als kwantiteit. 

We zien dat de visie en het programma hier niet in mee gaan. Het rapport van de Kracht van Utrecht 
geeft beter aan welke ontwikkelingen er plaatsvinden en wat de nadelen zijn van de nu nog te 
dominante rol van de auto, zeker tijdens de spitsuren. Deze zorgt voor veel onveiligheid, 
onveiligheidgevoel en frustreren de doorstroming van het OV en de fiets. Wij roepen de provincie op 
veel meer te kiezen voor het faciliteren van actieve, gezonde mobiliteit per (e-)fiets. 

Het is een illusie om alle drie mogelijke vervoerwijzen te willen laten doorgroeien. Op tal van plekken 
in de provincie strijden auto, OV en fiets om de voorrang. Daarom zal de provincie zowel in de visie 
als in het programma, niet alleen vanwege euro´s, moeten kiezen.    

Utrecht wordt gezien als draaischijf van Nederland, maar het lokale autoverkeer werkt als zand in een 
motor in deze draaischijf. Met lightrail vanaf Driebergen-Zeist naar de Uithof en Leidsche RIJN is hier 
een enorme schaalsprong te maken. De ruimte voor het ontwikkelen van een gewenst uit te breiden 
OV-railnet zou tenminste gereserveerd kunnen worden. Zo ook voor het veilig parkeren van (meer) 
fietsen op vele locaties.  



 

Onze wens is dan ook dat de provincie gebruik maakt van de inzichten en voorstellen die de BRU op 
het gebied van het OV- en fietsnetwerk ontwikkeld heeft.  

Tot slot  

Het streven om in ieder geval een dalende lijn in het aantal verkeersslachtoffers te bereiken zouden 
wij onderbouwd willen zien met een goede registratie, hoe gevoelig dit ook is. Tijdens de bijeenkomst 
op 2 oktober werd aangegeven dat hiervoor plannen waren, graag zie ik deze meer zichtbaar 
opgenomen en met name met dit onderdeel wensen wij u héél véél succes, het liefst met vele 
procenten per jaar: 5%? 
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